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Ce a discutat
Ludovic Orban la

Bruxelles cu
David Maria

Sassoli
Premierul Ludovic Orban a declarat,

miercuri, după întrevederea cu
preşedintele PE, David Maria Sassoli, că
în perioada următoare va avea loc
intensificarea dialogului la nivel european,
iar autorităţile de la Bucureşti se vor
implica mult mai activ în procesul
decizional european. Premierul Ludovic
Orban a discutat, miercuri, cu preşedintele
Parlamentului European, David Sassoli,
despre obiectivele UE, majorarea bugetului
şi schimbările climatice. Preşedintele PE i-
a transmis premierului român că aderarea
României la Schengen este un aspect
important la nivel european.

„Prim-ministrul Ludovic Orban a avut
astăzi, la Bruxelles, o întrevedere cu
Preşedintele Parlamentului European,
David Sassoli. Discuţiile au prilejuit un
schimb de opinii substanţial privind
principalele teme de pe agenda
europeană, precum: negocierile pentru
viitorul buget al Uniunii şi schimbările
climatice/Pactul Ecologic European. Prim-
ministrul român a reafirmat angajamentul
ferm şi clar al României de a acţiona, în
continuare, ca un partener loial şi profund
ataşat proiectului european, precum şi
interesul Guvernului României de a avea
un dialog deschis, direct şi substanţial cu
toate instituţiile europene. De asemenea, a
exprimat interesul României de a avea un
rol activ şi determinant în procesele
decizionale de la Bruxelles, în contextul în
care, atât ca stat membru, cât şi pe durata
Preşedinţiei Consiliului UE, România a
demonstrat că poate contribui cu soluţii
constructive pentru avansarea agendei
europene”, transmite Guvernul, într-un
comunicat remis presei.

Premierul a reiterat importanţa
obiectivului României de aderare la Spaţiul
Schengen, obiectiv susţinut cu hotărâre de
Parlamentul European, iar Sassoli a
susţinut că aderarea României este în
beneficiul întregii Uniuni.

Totodată, cei doi şi-au exprimat
identitatea de viziune cu privire la
susţinerea politicii de extindere a Uniunii
Europene, considerând că o decizie rapidă
trebuie luată în cazul deschiderii
negocierilor de aderare cu Albania şi
Republica Macedonia de Nord.

Un alt subiect a fost cadrul financiar
multianual, prim-ministrul Ludovic Orban a
solicitat susţinerea Parlamentului
European pentru un buget ambiţios al
Uniunii şi sprijinul pentru politicile
tradiţionale, adică Politica de Coeziune şi
Politica Agricolă Comună, cu impact direct
asupra cetăţenilor şi a realizării obiectivului
de convergenţă la nivel UE.

Un punct important atins a fost Pactul
Ecologic European, premierul a evidenţiat
importanţa asigurării unei tranziţii juste şi
echitabile, atât la nivel european, cât şi la
nivelul fiecărui stat membru al UE. Din
perspectiva României, este necesar ca
noile propuneri să fie însoţite de
mecanisme şi instrumente adecvate de
sprijin pentru statele membre, mai ales
pentru cele mai expuse, mai menţionează
sursa citată.

UE Vicepreşedintele PRO România, Ioana Petrescu:

Copiii și pensionarii nu sunt o
prioritate pentru Guvernul Orban

Fostul premier Mihai Tudose
s-a reînscris în PSD

După demisia din Pro România

Fostul premier Mihai Tudose s-a
reînscris în PSD, adeziunea sa de
revenire în partid fiind făcută publică
miercuri de primarul de Brăila, Marian
Dragomir. „Mihai Tudose intră în
echipă! Cel mai bun prim-ministru,
brăileanul care a semnat şi demarat
cel mai important proiect pentru sud-
estul României - Podul peste Dunăre,
revine în forţă la PSD. Cu prietenie şi
respect, a fost rândul meu să semnez
recomandarea lui pentru a reveni la
PSD“, a scris Dragomir pe contul său
de Facebook. Marian Dragomir a
amintit că, în martie 1999, când a
intrat în politică, Mihai Tudose era
preşedintele organizaţiei de tineret a
social-democraţilor. „Am crescut

împreună, am evoluat diferit, dar de
fiecare dată am susţinut Brăila. Am
luptat cu adversari politici, ne-am
asumat riscuri şi, în ultima perioadă,
am luat atitudine împotriva celor care
au încercat din interior să pună
interesul lor înaintea normalităţii.
Acum vom lupta cu cei care încearcă
azi să şteargă Brăila de pe harta
investiţiilor. Împreună vom pune pe
primul loc proiectele Brăilei şi
modernizarea PSD“, a mai scris
Dragomir. Europarlamentarul Mihai
Tudose şi-a dat demisia din Pro
România pe 2 decembrie 2019,
cererea adresată organizaţiei
judeţene Brăila fiind postată pe
Facebook. „Vă rog să luaţi act de de

demisia mea din calitatea de membru
al Pro România. Motivele acestui act
şi anume totalul dezacord cu deciziile
conducerii centrale fiind de
notorietate, nu le mai detaliez“, se
arată în cererea de demisie.

Vineri, la Brăila, va avea loc
Conferinţa Judeţeană Extraordinară a
PSD, care are drept scop
desemnarea delegaţilor la Congresul
PSD din luna februarie.

Vicepreşedintele PRO România,
Ioana Petrescu, a declarat miercuri, în
cadrul unei conferinţe de presă
susţinută la Giurgiu, că Guvernul
Orban a arătat prin măsurile luate că
nu are ca priorităţi natalitatea şi
pensionarii săraci. “Conform ultimelor
studii, creşterea economică a
României va fi mult mai mică decât
cea estimată în buget. Noi spuneam
la momentul în care a fost elaborat
bugetul că acea creştere de 4,1%
este una mult prea optimistă, asta
înseamnă că şi veniturile la buget
sunt supraestimate, de aceea vreau
să atrag un semnal de alarmă că este

o mare problemă în momentul în care
faci un buget care nu este justificat,
practic o să avem probleme pe
parcursul anului când, probabil, vor
trebui să facă rectificări negative.
Totodată, am auzit că vor fi concediaţi
aproximativ două mii de oameni din
ANAF până la mijlocul verii pentru că
instituţia se va digitaliza. Cred că
digitalizarea ANAF trebuie continuată,
a început din timpul guvernării Ponta,
foarte bine că domnul Câţu vrea o
digitalizare, dar întâi trebuie să faci
aceşti paşi şi apoi să regândeşti
structura de personal şi nu invers,
pentru că digitalizarea nu se va

finaliza până la mijlocul verii când
domnia sa vrea să concedieze aceşti
oameni”, a declarat Ioana Petrescu.

Ea a adăugat că un alt mesaj
transmis de Guvernul Orban este că
nu are ca prioritate alocaţiile copiilor şi
creşterea natalităţii. “Sunt anumite
măsuri care încurajează natalitatea şi
atunci mi se pare cumva foarte ciudat
că, pe de o parte, doamna Violeta
Alexandru vine şi spune că există o
problemă demografică mare care va
afecta sistemul de pensii pe termen
mediu şi lung, dar atunci când este
vorba să facă ceva absolut concret
care ştim că are efect direct asupra

Iohannis va participa la Forumul Mondial
dedicat Holocaustului, 

Klaus Iohannis va participa, pe 23 ianuarie, în
Ierusalim, la Forumul Mondial dedicat Holocaustului,
alături de peste 40 de preşedinţi, premieri şi monarhi,
printre care Emmanuel Macron, Prinţul Charles,
Vladimir Putin. Evenimentul marchează 75 de ani de la
eliberarea din lagărul de la Auschwitz și este intitulat
“În amintirea Holocaustului, luptând împotriva
antisemitismului”, potrivit unui comunicat emis de Yad
Vashem, Centrul pentru Comemorarea Holocaustului

Mondial. Forumul, organizat de Fundaţia Forumului
Mondial al Holocaustului în cooperare cu Yad Vashem,
Centrul pentru Comemorarea Holocaustului Mondial,
va avea loc pe 23 ianuarie în Piaţa Ghetoul Varşoviei
de la Memorialul Victimelor Holocaustului Yad
Vashem, din Ierusalim. Forumul, care marchează a 75
de ani de la eliberarea Auschwitz şi a Zilei
Internaţionale de Comemorare a Holocaustului, va
începe la ora 13.30.


